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V letošním roce jsme se rozloučili již se třemi našimi spoluobčany, kteří prožili v Peřimově 
podstatnou část svého života. V tak malé obci, jakou je Peřimov, je každý občan osobou, jejíž 
úmrtí vnímáme jako ztrátu někoho blízkého. Rozhodli jsme se proto věnovat těmto lidem krátkou 
vzpomínku … 

 
Počátkem května zemřel ve věku 77 pan Zdeněk Novotný. Pro mnoho z nás to byl tichý a 

nenápadný soused z cihlového domku u silnice. Mnozí z nás si možná častěji všimli jeho černého 
psa budícího respekt kolemjdoucích, a nenašli tak ani příležitost ke krátkému rozhovoru. Výjimkou 
byli např. manželé Brandejsovi, kteří panu Novotnému v posledních letech hodně pomáhali např. 
tím, že se ochotně ujali jeho psa, na jehož výchovu již nestačil. Na pana Novotného vzpomínají 
jako na člověka velice skromného, nenáročného a přátelského. 
 

Lidé, kteří jsou kolem nás, mohou v našich životech a v našich srdcích mnoho zanechat. 
I Libuše Lukšová, rozená Koudelková, patří mezi ty, kteří se jistě hluboko zapsali do našich srdcí. 
Vždyť zde na zemi mohla rozdávat radost plných 83 let... 

Libuše Lukšová se narodila na Přívlace jako dcera rolnických rodičů, proto měla vždy velmi 
krásný vztah k přírodě, ke zvířatům. V roce 1954 si po krátké známosti vzala Oldřicha Lukše. 
Prožili spolu plných 34 let a narodilo se jim 5 dcer. Přestože byla komunistická doba, snažili se své 
dcery vychovávat ve víře, jak nejlépe dovedli. Vždyť sami moc dobře věděli, že víra je veliký dar, o 
který je třeba se dělit. Od roku 1978 se u nich dokonce scházeli mladí věřící lidé. Takováto 
setkávání pokračovala později s celými rodinami a to až do roku 1991, kdy zemřel její manžel. 
Jistě velká ztráta, ale Libušku mohla dále těšit kvítka jejich společného života s Oldřichem, a to 
jejich děti a 19 vnoučat. Všechny měla moc ráda a na každého se usmála tak mile usmát, jak to 
uměla jenom ona. Její laskavost přitahovala každého. 

Od roku 2001 jí začaly vážnější zdravotní problémy, ale nenaříkala a všechno trpělivě snášela. 
Byla vděčná za každý prožitý den. Ke konci jejího života jsem musel obdivovat (a jistě nejen já), 
jak obdivuhodně nesla tíhu nemoci a bolesti. V polovině května byla převezena do nemocnice, kde  
26. 5. zemřela. Když jsem mohl sedět u její postele, nestěžovala si na bolesti, ale moc ráda 
vzpomínala na svoje mládí. Je to odkaz vám, dětem a mladým, jak je důležité si tohoto daru mládí 
a jeho radostí, jako je například i zdraví a pohyb, vážit. Potom je vždy na co vzpomínat. 

2. 6. jsme se s ní mohli naposledy rozloučit při mši svaté. Všichni jí máme za co děkovat, za její 
mírnost, laskavost, trpělivost, za její přívětivý úsměv a obětavou lásku, s níž o nás pečovala. Pro ni 
a pro nás věřící tímto však nic nekončí, ba naopak. Věříme totiž v život věčný. 

Jenda Lukeš 
 
Paní Milada Václavíková zemřela po vážné nemoci v úterý 31. května. Bylo jí 90 let. 
Paní Václavíková prožila celý svůj život v Peřimově. Tady se narodila, tady prožila se svými 

rodiči a sestrou Boženou hezké roky dětství a mládí. Tady pak také zůstala se svou vlastní 
rodinou. 

Po ukončení školního vzdělání v Jilemnici pracovala doma v hospodářství, protože prostředky 
na další vzdělávání nezbývaly. Později byla zaměstnána také v zemědělském družstvu. 

Spolu se svým manželem Františkem vychovala dvě děti, dceru Bohuslavu a syna Miroslava. 
Rodina a péče o ni byly pro paní Václavíkovou velkou radostí. S radostí sledovala úspěchy svých 
dětí a vnuků. Uprostřed své rodiny a péče svých nejbližších jí také bylo dáno dožít do posledních 
chvil života. 

Kdo ji znali, budou na ni vzpomínat jako na člověka s živým zájmem o dění kolem sebe, ale 
ještě více jako na člověka pracovitého, trpělivého a laskavého. 

Martin Horák 
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Poznáte je? Jedna z mála dochovaných fotografií předních členů SDH, rok i autor neznámý … 
 

Sbor dobrovolných hasičů byl založen roku 1890 a v letošním roce tedy oslaví 115 let svého 
trvání. To je už samo o sobě dostatečným důvodem k ohlédnutí se za jeho historií. 

Ustavující členská schůze, na které byl zvolen výbor sboru, byla svolána na 16. června 1890 
deseti zakládajícími členy. V té době čítal sbor již 46 členů. Dále bylo zvoleno hasební družstvo, 
které se skládalo z 6 lezců, stříkačníků neboli vodařů, zbrojníků, I. a II. četaře, ochránců neboli 
hledačů a tří přehlížitelů účtu. Činnost sboru se zaměřovala hlavně na výcvik, zřízení zbrojnice a 
na kulturní činnost. V roce 1903 byla zakoupena ruční stříkačka, nová motorová potom o téměř 40 
let později. Po 2. světové válce došlo k přístavbě požární zbrojnice. V 50. letech byl na 
1. srpnovou neděli stanoven datum „Národní pouti“, která se v obci a okolí velice vžila a koná se 
dodnes. Roku 1964 byl zakoupen nákladní automobil Robur s plachtou a družstvo se velice dobře 
umísťovalo v okrskových i okresních soutěžích. Ve dnech 19. a 21. srpna 1966 se strhla velká 
povodeň s krupobitím, při které bylo zatopeno 19 obytných domů a členové sboru napravovali 
škody několik dnů. Roku 1972 byl zakoupen skříňový Robur a v roce 1985 starší cisterna. Od té 
doby vyjížděl sbor na výzvu do Jilemnice na výpomoc při požárech. Při 100. výročí založení sboru 
se konala slavnostní schůze a průvod od Křížků ke klubovně. Od roku 1992 se na návrh velitele 
sboru br. P. Kobra koná soutěž v požárním útoku Putovní pohár. Dosluhující Robur byl odprodán a 
nahrazen vozidlem Avia-Furgon. 

dokončení na straně 3 



Slovo starostky                         
 

Vážení spoluobčané, 
bylo dohodnuto, že po skončení Peřimovské desítky se začne s rekonstrukcí klubovny. V pondělí 
23. 5. 2005 nastoupila zednická skupina p. Šebka. V první etapě se započne s rekonstrukcí 
sociálních zařízení v přízemí tak, aby byly připraveny k používání na peřimovskou pouť. Ve druhé 
etapě bude probíhat přestavba půdního prostoru na společenskou místnost. Jedná se o zateplení, 
zabudování střešních oken a velkého okna ve štítě. Další rozsáhlé práce si vyžádá  výměna 
veškerých obkladů a dlažby. V letošním roce by náklady měly dosáhnout 1 mil. Kč. Krajský úřad 
na žádost obce tuto akci dotuje 300 tis Kč. 

Začátkem června vyasfaltovaly Silnice Jičín nájezd na polní cestu u mostu přes Jizeru. Po 
prohlídce terénu bylo dohodnuto se ZD Mříčná, že podél pole, které se zaluční, budou položeny 
meliorační žlaby s vyústěním do potrubí. Tím se celkové náklady navýší na 200 tis. Kč. Výsledkem 
ale bude zkulturnění celého prostoru, který je dost využíván. 

OÚ Peřimov podepsal po dlouhých jednáních smlouvu s VČE Jičín na vypracování projektové 
práce na posílení zdroje el. energie pro novou výstavbu rodinných domků. Aby mohly být parcely 
nabídnuty k prodeji, zbývá vybudovat cestu a odpad s částečným přeložením potrubí společného 
vodovodu. 

To je tedy nástin těch podstatných akcí, které nás čekají. Přeji si, aby se zastupitelstvu práce 
dařila a aby byly zdárně dokončeny všechny úkoly, které nás čekají. 
 

B. Holubcová, starostka obce 
 

Z obecního úřadu                        
 

 OÚ žádá všechny majitele pozemků v blízkosti silnice a veřejných prostranství, aby je udržovali 
pravidelným sečením. Jedná se zejména o příkopy podél silnice, jejichž stav je i vizitkou celé 
obce. 

 OÚ upozorňuje všechny občany, že do konce července je v úředních hodinách možné zakoupit 
za symbolickou cenu knihy vyřazené z místní knihovny. 

 OÚ obdržel dopis p. J. Valenty, který se snaží zachytit činnost ochotnických divadelních spolků 
a souborů v naší zemi a velmi nás prosí o spolupráci. Zajímavou oponu vlastnili i peřimovští 
ochotníci. Údajně se jedná o oponu z roku 1877 malovanou Prokopem v Semilech s výjevem 
Karlštejna a pak z roku 1898 s výjevem Hej Slované. Autor dopisu by velice uvítal jakékoliv 
informace o jejich osudech, příp. jejich fotografie. Pokud by někdo dokázal v tomto směru pomoct, 
ať se laskavě obrátí na OÚ. 

 V neděli 26. 6. od 8:25 do 8:35 proběhne sběr nebezpečných složek komunálního odpadu. 
Sběr bude proveden jako obvykle pojízdnou sběrnou u OÚ. Přijímány budou následující druhy 
odpadů: 
 léky všeho druhu včetně mastí 
 domácí kapalné i tuhé chemikálie (ředidla, kyseliny, louhy, vývojky 

a ustalovače, chemické přípravky na ochranu rostlin, hubení 
plevelů a škůdců atd. ) Vše musí být řádně označené! 

 zbytky starých barev včetně jejich obalů 
 televizory, ledničky, zářivky 
 všechny druhy akumulátorů včetně elektrolytu, baterií a článků 
 upotřebené motorové oleje (v uzavřených nádobách do 30 litrů) 
 olejové filtry a další zaolejovaný materiál 
 pneumatiky 
Odpady budou občany předávány osobně pověřeným pracovníkům po předložení občanského 

průkazu pod dohledem zástupce OÚ. Je zakázáno odkládat odpady před příjezdem mobilní sběrny 
nebo po jejím odjezdu. 

Zároveň připomínáme, že odpad zde mohou bezplatně předat všichni občané, kteří mají řádně 
zaplacený poplatek pro letošní rok. 
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SDH v Peřimově si Vás dovoluje pozvat na 13. ročník 
soutěže hasičských družstev mužů a žen  

u příležitosti 115 let založení sboru 
 

O PUTOVNÍ POHÁR SDH PEŘIMOV. 
 

Soutěž se koná 23. července 2005 od 9:30. 
K vidění budou ukázky současné i historické techniky, 

pro děti budou připravené houpačky. 
Od 14:00 jste zváni na taneční zábavu na letním parketu se skupinou Konverze band. 

 

 
dokončení ze str. 1 
 

V současnosti tvoří členskou základnu 61 člen (tj. plných 30% obyvatel obce!), z toho je 49 
mužů. Družstvo žen existuje v Peřimově od roku 1993 a dnes jej tvoří 12 členek. Pro úplnost je 
třeba dodat, že hasičský sbor je v posledních letech vedle Sokola jedinou organizací, která se 
stará o pořádání kulturně společenských akcí a významně se tak podílí na rozvoji naší obce. 

 
Zpracováno podle Josefa Kobra z Kroniky hasičů okresu Semily. 

 
 

Stalo se                            
 

Peřimovská desítka 
22. 5. proběhl 23. ročník Peřimovské desítky. Za pěkného počasí se na startu 

sešlo celkem 46 závodníků od 12 do 68 let, z toho 2 dorostenci a 6 žen. Mezi 
ženami dosáhla nejlepšího času Táňa Metelková (22:39), mezi muži pak 
Jaroslav Lohninský (32:24). Za pozornost stojí výkon nejstaršího účastníka Jiřího 
Libry, který obsadil časem 40:09 vynikající 5. místo v 17členné kategorii mužů 
nad 50 let. Peřimov byl tentokrát zastoupen 3 závodníky – Zuzanou Jiřištovou, 
Jaroslavem Bujárkem a dlouholetým organizátorem Jiřím Vejnarem. Další 
Peřimováci pak zajišťovali bezproblémový průběh celého závodu při prezenci 
závodníků, měření času, zajišťování občerstvení atd. Poděkování tak patří jim a 
OÚ, který poskytl dostatečný finanční příspěvek. 
 

 
Výlet 
Dne 18. 6. 2005 se konal výlet dětí a jejich rodičů. Bylo sice slunečné počasí, ale kvůli 

studenému větru jsme nemohli využít pěkné koupaliště v Pardubicích. Navštívili jsme proto 
bazén v Hradci Králové. Tady na nás čekaly mořské vlny, tobogán, vířivky 

a další radovánky. Dále jsme 
si prohlédli Obří akvárium. 
Zde bylo k vidění mnoho 
zajímavého z vodního prostředí. Snad se 
dětem výlet líbil. 

Jana Pajkrtová 
 
 
 

Srdečně zveme všechny občany na  
koncert skupiny ŠalMíJa,  

který se uskuteční v neděli 26. 6. 2005 od 16:30 v kostele sv. Kateřiny ve Mříčné. 
Těšíme se na vás!  
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